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MEDICINSKI FAKULTET
UNIVERZITETA U KRAGUJEVCU
DOBIO UVEREWE O
AKREDITACIJI

Da bi visoko {kolstvo bilo uskla|eno sa evropskim standardima,
ono mora da pro|e proces akreditacije, u kome se ocewuje da li su
fakulteti sposobni da sprovode nastavu u skladu sa Bolowskom
deklaracijom. Me|u kriterijumima koje fakulteti moraju da ispune
su odgovaraju}i prostor za odr`avawe nastave, kvalifikovanost nas-
tavnog kadra, organizacija rada fakulteta, kvalitet studijskog pro-
grama i dr.

Provera za dobijawe uverewa o akreditaciji obavqa se u pet etapa i
do marta idu}e godine svi fakulteti mora}e da pro|u test akre-
ditacije, bez ~ega ne}e mo}i da upisuju nove studente. Pored na{eg
fakulteta, koji se u prvom ciklusu prijavio za dob jawe akreditacije,
jo{ 12 visoko{kolskih ustanova ispunilo je predvi|ene standarde,
tako da su dobili zakonsku mogu}nost da i daqe upisuju studente.
Medicinski fakultet u Kragujevcu dobio je akreditaciju za sva ~etiri
studijska programa:

1. integrisane akademske studije za doktora medicine
2. integrisane akademske studije - magistar farmacije
3. osnovne strukovne studije
- strukovna medicinska sestra
- strukovni terapeut
4. doktorske akademske studije

PROMEWEN NAZIV
MEDICUS-A

Medicinski fakultet u Kragu-
jevcu je jedini medicinski fakul-
tet u zemqi koji ima sopstveni
me|unarodni ~asopis. Regi-
strovan je 1999. godine, a prvi
broj objavqen je 2000. godine.
[tampa se na engleskom jeziku.
Uredni{tvo ~asopisa je me|una-
rodno i stalno se pro{iruje. Sta-
tus me|unarodnog ~asopisa ima
od prole}a 2005. godine. U budu}e
}e Medicus izlaziti pod nazivom

Serbian Journal of Clinical and
Experimental Research.

POTPISAN FP7 PROJEKAT
EVROPSKE UNIJE

U maju 2008. godine, odobren nam je FP7 projekat Evropske unije,
koji }e omogu}iti formirawe Centra za predklini~ko aktivno te-
stirawe biohemijskih supstanci. Ugovor je potpisan na period od tri
godine, a vrednost projekta je milion evra. Potpisnici ovog ugovo-

POTPISAN UGOVOR
SA UCSF-OM

U aprilu 2008. godine, pred-
stavnici Medicinskih fakulteta
iz Kragujevca i San Franciska
potpisali su ugovor o me|usobnoj
saradwi. To je samo zvani~na
potvrda vi{egodi{we razmene
iskustava i kadrova koja se odvi-
ja izme|u ova dva fakulteta. Za
tri godine viziting profesori
postali su: prof. dr Abul Abas,
prof. dr Igor Mitrovi}, prof.
dr Tom Novotni i prof. dr
Lorens Tirni, a nastavnici
na{eg fakulteta pro{li su obuku
iz oblasti inovacije u nastavi.
Predavawa na Medicinskom
fakultetu u Kragujevcu unapre|uje
se u skladu sa programom tima sa
UCSF-a koji se uspe{no bavi
edukacijom o inovativnim vi-
dovima nastave. Potpisivawem
ovog ugovora, koji ukqu~uje raz-
menu znawa u oblasti edukacije,
iskustava i istra`ivawa, na{
fakultet se vra}a u me|unarodne
tokove biomedicinskih nauka.

ra, pored Medicinskog fakulte-
ta u Kragujevcu, su i Prirodno-
matemati~ki fakultet iz Kragu-
jevca, Institut “Kiri” iz
Pariza, Medicinski fakultet
Univerziteta “Aristotel” iz
Soluna i Prirodno-mate-
mati~ki fakultet iz Skopqa.
Ovim projektom, u Kragujevcu je
predvi|ena izgradwa i opremawe
tri nau~ne laboratorije koje }e
zadovoqavati ISO standard, a
koje }e se nalaziti na Medi-
cinskom i Prirodno-mate-
mati~kom fakultetu.
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Studenti koji su obezbe|ivali

propusnice za parkirawe u krugu

Klini~kog centra, nisu na

''obave{tewe'' stavili do kog je

datuma prijava za iste, pa na{e

kolege/nice koje su oti{le da ih

tra`e ( nije malo davati 100

din.svaki dan za parkirawe kada

imamo ve`be) drsko su im ''rekli''

zakasnili ste. A na pitawe da li

mogu, ipak da nabave, jer niko nije

znao sa Visoke za to, odgovor je bio

''Ne!''.

Gospodin Jefti} nikada nije

dostupan studentima. Drzak je,

bezobrazan i pona{a se kao da mu je

tata ostavio fakultet u

amanet. Nema pojma {ta se

de{ava na Visokoj {koli i kako

neki profesori/asistenti rade

svoj posao. Treba ga smeniti i

postaviti nekoga ko bi radio

svoj posao.

•

Smatram asist. mikrobi-

ologije, genetike-ona crna, zgodna

(ne mogu da se setim kako se zove,

mo`da Quji} Biqa...svejedno, super

je lik), dijetetike- Jasmina Milo-

vanovi}... da su ok. i da mogu ve`be

da nam u~ine interesantnim i ni

malo dosadnim, {to zna~i da nas

zainteresuju da na ve`bama

nau~imo ono {to nam je potrebno.

Fenomenalno!!!

[to se ti~e upisivawa na pre-

davawima...pa, ovako... Imali smo

predavawa dijetetike kod prof.

dr. G. Rosi}a. Zanimqivo pre-

davawe, pa je palo i bele`ewe ono-

ga {to je predavano, da bi spisak

na koji smo se upisali dospeo do

''nekog'' Pece na Institu, koji

nije ta~no prepisao prisutne, pa

je bez gri`e savesti u moj karton

upisao minus, da me na tim pre-

davawima sa kojih imam bele{ke,

nije bilo. Kada mu je to re~eno,

samo je odmahnuo glavom i deset

puta rekao da 'ON NIJE NI[TA

POGRE[IO, VE] DA JA NISAM

tu gde jesam...STRA[NO!!!

I ko je on da mi tu popuwava

kartone! Jok neka upi{e svima po

par minusa, pa da platimo 1000

din.po istom. To ho}ete! 

Pripremio PR tim
Medicinskog fakulteta Univerziteta u Kragujevcu

Svetozara Markovi}a 69, 34 000 Kragujevac
tel: +381(0)34 306 800

e-po{ta: upis@medf.kg.ac.yu 
www.medf.kg.ac.yu

[tampa:
Medicinski fakultet

Univerziteta u Kragujevcu
Tira`:

500

i
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Danas ste uradili vrlo pametnu stvar u vezi prak-

ti~nog iz mikrobiologije, kamo sre}e da je tako i

na ostalim predmetima, gdje prakti~no dio

ispita li~i na usmeni....

P. s. a i ovo uvo|ewe kablovske TV-e je prava stvar.

U svakom slu~aju fakultet je malo `ivnuo... R.B.

•

[to se ti~e Sawe V. Koja dr`i praksu nege u KC, katastrofa. Ona

me prozove, ja se javim da sam tu, a ona MI UPI[E MINUS I PLUS!

Neverovatno! Ja joj pri|em i ka`em da je pogre{ila, a ona, podmuklo mi

se nasmeje i uzme onaj wen papir, koji }u joj staviti u usta i dati joj

vodu da ga proguta. Neka se zadavi! Pa da vidimo ko }e Hajmlikov za-

hvat da uradi!

•

Sve je crno oko nas...

@elim da vam svima ka`em da je ovaj na{ fakultet jedna velika zbrka.

Ne znam za{to studenti medicine gledaju studente Visoke sa nekom

dozom prezira. Nema razloga. Oni }e biti lekari, mi tehni~ari i to

je to. Dovoqno je {to nam profesori stalno prebacuju da smo ovakvi

ili onakvi zato {to smo upisali ovu Visoku ( a kome pla}aju oni stu-

denti {to pla}aju 1000 eura i vi{e?!).

•

Evo nekoliko predloga koje biste mogli da razmotrite:

1. da se vrati princip overe semestra po danima za svaku godinu

studija kako bi se izbegle i umawile gu`ve u hodniku i studentskoj

slu`bi, mislim da je tako efikasnije, kao i da nekolicina studena-

ta koji nebudu mogli da overe semestar navedenog dana po rasporedu i

nije neki problem u odnosu na sada{we stawe.

2. da se stolice iz hodnika u kome se nalaze ~itaonica i anato-

mska sala rasporede na neka droga mesta jer se u ovim uslovima ne mo`e

zamisliti u~ewe kad se napravi prava tra~ „sedeqka“ u hodniku, a u

kasnijim satima i prava „kulturno-umetni~ka manifestacija“ koja

preti da preuzme posao ve}ini kafi}a u Kragujevcu, uz razliku da se samo

jo{ uvek ne to~i alkohol. Muziku smo ve} dobili. ̂ ak ni ~uvari ( jadnici)

ne mogu da se izbore sa wma.

3. Da se na glavnom ra~unaru u internet sali, koja je budi uzgred re~eno

stalno prqava, obezbedi „DVD” reza~ za potrebe rezawa „ CD”-ova za

seminarske radove i prezentacije ili ako ne tu, onda na ra~unaru ispred

dekanata koji ~as radi, ~as ne radi. „DVD”- reza~ iz internet sale je

odne{en na popravak pre nekoliko meseci i naravno nikad nije vra}en.

4.Na kraju i da pohvalimo Arsu ( ~ovek nema gde ne sti`e, do kad je

wemu radno vreme?) kao i one iz slu`be, {ta sve ne moraju da istrpe a

da zadr`e osmeh na licu?

Kada bi ostali oni profesori i asistenti koji su dobili hvale od

studenata medicine ili nas sa Visoke, ovo bi bio pravi evropski fakul-

tet zasnovan na praksi i sigurnom znawu po zavr{etku {kolovawa,

a ne da neki kreten od lekara, mom bratancu ( 4 god.) prepi{e Loga-

ceph 1 gr dnevno za malo ja~u prehladu. Sa~uvaj bo`e! Ili da `eni, umesto

u disajni put, tubus stavi u jedwak ili gde ve}... E to je posledica ne-

znawa i neprakse.

JO[ KADA BI OVO NEKO ^ITAO OSIM STUDENATA....

Ispit

Al’ je lep

Ovaj svet,

Onde p’jaca

Ovde fakultet!

Tamo drvo

Eno ’lad,

Tu je indeks

Tu je pad!

Imam mozga

@eqa pun

osta’ ja

glup ko }un!

Po{tovani,

Da li postoji mogu}nost orga-

nizacije dodatne nastave ili

odobravawa nove literature iz

predmeta Sudske medicine, po{to

znawa koja smo stekli na planom

predvi|enoj nastavi i u~ewem iz

preporu~ene literature o~igledno

nisu dovoqna za polagawe ispita?

Naime, prolaznost na elimina-

cionom testu je mawa od 50%, a na

usmenom delu ispita izme|u 10%

i 15%. 

Unapred zahvalan

Apsolvent

•

U ~itaonici zati~em troje-

~etvoro koji u~e. Na ostalim

mestima nabacane kwige i sva

mesta zauzeta, i ne pojavquju se po

ceo dan.

Pravnika ih milion, svo vreme

provode u hodniku, samo {to ne

prave `urku. Naravno, ne mogu da

na|em mesto, a kod radnika u

~itaonici je glupo da izbacuju

pravnike po{to su oni o.k. momci

i ne `ele da se zameraju.

Student medicine
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PROMOCIJA MONOGRAFIJE
NA SASTANKU RADNE GRUPE ZA
SR^ANE INSUFICIJENCIJE

U okviru sedmog sastanka Radne grupe za sr~anu insuficijenciju
Udru`ewa kardiologa Srbije, 3. aprila 2008. godine u hotelu Hajat
u Beogradu, odr`ana je jo{ jedna promocija monografije dr Davidovi}a. 

Tema ovog kongresa bila je atrijalna fibrilacija i sr~ana insu-
ficijencija. U tri sesije, predavawa je odr`alo ukupno 13
predava~a iz Beograda i po jedan predava~ iz SAD i Fran-
cuske. Ova aktuelna tema, kojom su se u~esnici kongresa ba-
vili, privukla je veliki broj kardiologa iz cele zemqe, wih
oko 650. Veliko interesovawe izazvala je i promocija mono-
grafije Patofiziolo{ke osnove savremene terapije
sr~ane insuficijencije asist. mr sci. dr Gorana
Davidovi}a. Na promociji su, pored autora dr
Davidovi}a, govorili i recenzenti prof. dr
Zorana Vasiqevi} i prof. dr Mom~ilo
Miloradovi}. Svi zaintereso-
vani mogli su da kupe mono-
grafiju na {tandu Medi-
cinskog fakulteta u Kragu-
jevcu, koji je i ovom pri-
likom predstavio svoju iz-
dava~ku delatnost i studijske
programe.

PROMOCIJA MONOGRAFIJE
DR GORANA DAVIDOVI]A

U petak 22. februara 2008. godine, u amfiteatru Medicinskog fakul-
teta u Kragujevcu, odr`ana je promocija monografije PATOFIZIO-
LO[KE OSNOVE SAVREMENE TERAPIJE SR^ANE INSUFICI-
JENCIJE asist. mr sci. dr Gorana Davidovi}a.

Izdava~ ove monografije je Medicinski fakultet u Kragujevcu. Re-
cenziju su uradili prof. dr Mom~ilo Miloradovi}, internista-
kardiolog, redovni profesor Medicinskog fakulteta u Kragu-
jevcu, prof. dr Zorana Vasiqevi}, internista-kardiolog, redovni pro-
fesor Medicinskog fakulteta u Beogradu i prof. dr Slobodan
Jankovi}, klini~ki farmakolog, redovni profesor Medicinskog
fakulteta u Kragujevcu. 

U monografiji je prikazan sindrom sr~ane insuficijencije kao
multisistemske bolesti. Uz originalne rezultate, koji su objavqeni
u monografiji, isti~e se zna~aj apoptotskog modela sr~ane slabosti
i primena beta-blokatora u terapiji koji su iz kontraindikacije pre-
rasli u apsolutnu indikaciju. Prepoznavawe asimptomatske sr~ane
insuficijencije i wenih patofiziolo{kih mehanizama i puteva
ukqu~enih u nastajawe ovog sindroma do molekularnog nivoa pru`a
nove mogu}nosti dijagnostikovawa i budu}ih strategija le~ewa u
ciqu spa{avawa ̀ ivota obolelih od sindroma sr~ane insuficijencije.

Monografija sadr`i: 14 poglavqa, 25 tabela, 33 sheme, 22 grafikona,
16 slika, 284 strane i 778 referenci.

Ciq ove monografije je da pomogne studentima medicine i dok-
torskih studija biomedicinskih nauka, specijalistima op{te me-
dicine, internistima i kardiolozima, da se upoznaju sa sistemati-
zovanim pregledom novih patofiziolo{kih saznawa, koja pred-
stavqaju osnovu savremenog le~ewa sr~ane insuficijencije.

HERBARIJUM

U januaru ove godine, na na{em
fakultetu, postavqen je herbari-
jum koji sadr`i 39 lekovitih
biqaka iz {umadijskog regiona,
koje se koriste u narodnoj medi-
cini. Za svaku biqku naveden je
latinski naziv, narodno ime,
lekovito svojstvo, hemijski sa-
stav, postavqen je presovani
primerak svake biqke sa skicom
i fotografijom. Zahvaquju}i
odseku za farmaciju, izgled Me-
dicinskog fakulteta dopuwen je
ovom lepom izlo`bom. Spisak
biqaka, koji izme|u ostalog,
sadr`i br{qan (Hedera helix),
{ipurak (Rosa canina), nanu (Men-
tha piperita), mati~wak (Melissa of-
ficinalis) i dr. bi}e dopuwen i
ostalim lekovitim biqem iz
na{eg kraja. 
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PREDAVAWE
IGORA MITROVI]A

U ~etvrtak 17. aprila 2008. go-
dine, sa po~etkom u 15:00 ~asova,
u amfiteatru Medicinskog
fakulteta Univerziteta u Kragu-
jevcu, odr`ano je predavawe dr
Igora Mitrovi}a na temu: 

DANI INDIJE
U SRCU SRBIJE

U okviru manifestacije Dani
Indije u srcu Srbije, koja je tra-
jala od 9. do 11. aprila 2008. go-
dine u Kragujevcu, Univerzitet u
Kragujevcu u saradwi sa ambasadom
Indije u Srbiji, organizovao je
OKRUGLI STO O AJURVEDI na
Medicinskom fakultetu u Kragu-
jevcu, u amfiteataru “Dr
Milosav Kosti}”, u sredu, 9.
aprila 2008. godine, u 15:00 ~aso-
va. U okviru okruglog stola go-
vorili su: 

- ambasador Indije, gdin Ajay
Swarup na temu: Sada{wi status
ajurvede u Indiji

- Prof. dr Vuk Stambolovi},
na temu: Alternativna medicina u Srbiji i globalni kontekst

- Prof. dr Aleksandar Petrovi}, na temu: Indijska kultura i
ajurveda

- B. ̂ i~i}, na temu: Mahari{i ajurveda - medicina zasnovana na svesti
- dr Vaidia Mahendra Vyas, Indija, na temu: Panchakarma: pet postu-

paka za pro~i{}ewe organizma
Moderator ovog doga|aja bila je prof. dr Qiqana Mijatovi},

prorektor Univerziteta u Kragujevcu i redovni profesor Medi-
cinskog fakulteta.

LEADING SMALL GROUP DIS-
CUSSION - WHY AND HOW ?.

Dr Igor Mitrovi} je viziting
profesor Medicinskog fakul-
teta Univerziteta u Kragujevcu i
vanredni profesor na predmetu
Fiziologija Medicinskog fakul-
teta Univerziteta Kalifornije u
San Francisku, jednom od ~etiri
najpresti`nija medicinska

fakulteta u SAD. Deo je tima
koji se uspe{no bavi edukacijom
o inovativnim vidovima na-
stave, {to potvr|uju i brojne na-
grade za unapre|ewe te oblasti.
Kao viziting profesor, u ciqu
unapre|ewa i osavremewavawa na-
stave na na{em fakultetu, dr
Mirovi} je odr`ao brojna pre-
davawa, koja poma`u na{im na-
stavnicima i saradnicima u
sprovo|ewu savremenih vidova
nastave. 

Ovom prilikom dr Mitrovi}
odr`ao je predavawe koje obuhva-
ta slede}e teme: 

- Nastava u maloj grupi, predavawe
- Nastava u maloj grupi,

demonstracija
- Problemsko u~ewe, predavawe
- Problemsko u~ewe

demonstracija
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danovi} pru`io koliko toliku pomo} i napustiv{i svoje obaveze bez obzi-
ra {to nam u tom ~asu nije dr`ao predavawa pokazao koliki je ^OVEK;
a on je i pre toga pre nekoliko dana zbrinuo na{u koleginicu!!

Ako treba da se ugledamo na starije onda je za to stvarno izgleda
doktor Dejan Jeremi} i ne dao bog da nas ima vi{e nalik wemu, jer bi
ovaj fakultet bio vi{e us..n nego {to izgleda na prvi pogled.

Ali kad-tad sve do|e na svoje qudi ne mogu ceo `ivot trajati u iz-
maglici pa ni na{ doktor Jeremija koji svoj autoritet sti~e na
obarawu studenata koja se zasniva na glupostima izgleda neznaju}i da
je za sve potrbno qudsko zdravqe, vreme i novac. Kolo sre}e se okre}e,
ali ne daj bo`e da on padne u nesvest prvo bismo morali da mu skinemo
ko{uqicu i da mu pru`imo prvu pomo}.

Postoje qudi kojima je on uzor, e pa ti qudi treba da uzmu leptir
ma{nice i da vise na obli`wem drvetu pored faksa. E, pa kraqevi i
kraqice ovog faksa ovo je `iva istina al' surova realnost. Zato u~ite
i begajte odavde. Poz ...

Va{ kolega!!!
•

Dugo sam razmi{qala da li da ovo napi{em...

Dragan koji radi u ~itaonici zauzima mesto nekome kome bi
stvarno zna~ilo da radi i kome trebaju pare! Nikad ne dolazi
na vreme, kasni i po 2 sata a odlazi i po sat ranije. Retko
kad i dolazi na posao a i kad do|e nikad nije u ~itaoni ve}

negde po faksu. Qudi koji rade s wim ga stalno pokrivaju i trpe i ne
`ele ni{ta da ka`u. Ali stvarno mislim da to mesto zaslu`uje neko
drugi jer je ovo ba{ veliki bezobrazluk.

Hvala na razumevawu.
•

Po{tovani dekane,

Pri~e vezane za de`urne u ~itaonici su velika izmi{qotina, jer
takve stvari mogu re}i qudi koji su samo 2-3 puta bili u ~itaonici,
i nikad vi{e. Ja ve} 2 god. u~im konstantno ovde i nikakvih proble-
ma nije bilo, i znam da niko od studenata koji dugo vremena ovde u~e
nije Vam se po`alio na wih.

P. S. Sre}an ro|endan
@ivan Babi} 2005/66

•
Studenti druge godine
Medicinski fakultet-Kragujevac
Gospodine Dekane

Nemogu}e je fizi~ki propratiti raspored testova iz Specijalne
Bakteriologije po slede}em rasporedu:

21.4.2008 god. 3 ( tre}i test iz SpecijalneBakteriologije)
22.4.2008 god.4 ( ~etvrti test iz Specijalne Bakteriologije)
24.4.2008 god. ispit iz Specijalne Bakteriologije.
Zbog obimnosti materije a i zbog studentske efikasnosti u

pripremi 3,4, testa i ispita iz Specijalne Bakteriologije u datu-
mima jedan za drugim

21.4.2008 god, 22.4.2008 god, 24.4.2008 god. jer se radi o materiji na
400-500 strana.

Unapred zahvalni studenti na razumevawu
9.4.2008 god, Kragujevac

Da li je u redu da profesor koji
nas u~i da budemo lekari, ne iza|e
i pru`i lekarsku pomo} kolegini-
ci kada je to potrebno? Pod prof.
mislim na doc.dr Dejana Jeremi}a.

•
Prodekan, tj. prof. Jevti}, za

strukovne studije NIKADA nije
u svojoj kancelariji, a samim tim
ni na raspolagawu studentima. A
i kad ga prona|emo jako je
nequbazan!!!

•
Dragan, ve} nedequ dana ne radi

u ~itaonici. Ja bih Vas molila da
se otvori konkurs da to mesto do-
bije ko }e stvarno raditi i kome
su pare potrebne.

Unapred hvala.

•
Mi, studenti Medicinskog

fakulteta koji najvi{e vremena
provodimo u bifeu, na pauzama,
`alimo se na nequbaznost radnice
u bifeu ( starija, crna, kratko
o{i{ana ̀ ena), koja izme|u osta-
log ne da da se pusti muzika i sve
{to zna je da igra zumu na kompu.

Molimo vas da pomenutoj gore
date otkaz ili joj skrenite
pa`wu na pona{awe!!!

•
Dragi moji,
Samo me interesuje ko je sa-

stavqao pitawa za zavr{ni
test iz ''Op{te bakteriologi-
je'' jer ja glupqa pitawa u `ivo-
tu nisam videla.

Ni glupqe oblasti ni goreg
testa.

Hvala
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Zanima me da li postoji zakonska osnova po kojoj asistent ima

pravo da udaqi studenta sa ve`bi jer nije znao odgovor na

postavqeno pitawe.

Ovo se na`alost odnosi na katedru za predmet: „ Mikrobiologija

sa imunologijom”, preciznije na arogantno i krajwe nekorektno

pona{awe asistenta Zdravkovi}a.

Asistent Zdravkovi} umesto da savesno obavqa svoju du`nost, tj.

da nam pomogne u savladavawu te{kog gradiva, on nam ga dodatno

ote`ava jer se preterano u`iveo u ulogu profesora.

Molimo vas da preduzmete ne{to u vezi gore navedenog.

Unapred zahvalan student, koji iz razloga li~ne sigurnosti, i bo-

jazni od represije istog, `eli da ostane anoniman, za sada....

•

Tako }e, verovatno, i ova sugestija pro}i kao i wene prethodnice,

verujemo da }e samo konstantno ukazivawe na ovaj problem mo`da nekad

i dati rezultata, a radi se o vrlo lo{im uslovima rada u ~itaoni-

ci, kao i internet sali, gde smo mi, studenti medicinskog fakulteta,

o~igledno mawina. Svaka ~ast izuzecima ali na`alost izuzeci ne

potvr|uju pravila. O~igledno da tih par izuzetaka dolaze iz pravih

pobuda u ~itaonicu, a ostalim „ kolegama” sa drugih fakulteta ( po-

sebno sa pravnog, s obzirom da ih je najvi{e) ne vredi ni tro{iti re~i,

s obzirom da oni, osim {to prave gu`vu, ve~erwu galamu po hodnici-

ma, drugo ni{ta i ne rade na medicinskom fakultetu... da ne pomi-

wem upotrebu internet sale, gde te{ko mo`e jedan student medi-

cinskog fakulteta da iskoristi ili ne daj, Bo`e, da napi{e semi-

narski, da potra`i informacije za kongresni rad ili re{i farma-

kolo{ki problem. Zapitajmo se, samo, da li iole ekvivalentan tretman

( a kamo li pristup) internet salama imaju studenti medicinskog fakul-

teta na PMF-u, pravnom ili ekonomskom fakultetu??? Raspitajmo se

ali dobi}emo samo jedan odgovor: mo`e, uz indeks doti~nog fakulteta.!!!

Pitamo se samo, za koga su ove prostorije opremane??? Ispada na kraju, na-

jmawe za nas. Kolege sa drugih fakulteta su se oglu{ivali, na vidnom me-

stu postavqenu molbu, o ustupawu mesta kolegama sa medicine, a da ne

pomiwemo ve}inu istih koji se nikad nisu ni upisali u spisak korisni-

ka ~itaonice. Da ne pri~amo o ~estom ostavqawu nereda za sobom, sedawu

na ve} zauzeto mesto i pomerawu na{ih kwiga...

O~igledno, da korektnost i dobra voqa uprave ovog fakulteta, pred-

stavqa za neke temeq za dobar rad i postizawe dobrih rezultata a

za „ neke” povod za „ ubijawe” vremena, upoznavawe koleginica, sklapawe

prijateqstava, ispijawe kafa ili ~ega ve}...

U nadi da }e se ne{to po ovom, mnogo puta pomenutom pitawu, ne{to

uraditi...zahvalni studenti medicinskog fakulteta „ u mawini”!

•

Da se naje`i{!!!

Da li va`i Hipokratova zakletva?! Dana 3.3. 2008.

god. studenti su uvideli da na ovom fakultetu po-

stoje profesori kojima su dizelke i versa}i ko{uqice

pre~i od jednog qudskog bi}a. Naime, istog dana jed-

noj na{oj koleginici koja ima ~este napade nesvestice

nije bilo dobro, me|utim Versa}i boj ( crni Jeremija)

nije hteo da iza|e tj. nije mogao da iza|e da napusti svoje predavawe ili

ne daj bo`e da izgu`va svoju ko{uqicu, iako su ga zvali da iza|e i da po-

mogne na{oj koleginici.

Na poziv da iza|e, rekao je neka joj neko drugi pomogne ili neka zovu

Hitnu pomo}, me|utim ipak je skupio hrabrosti tek onda kada je dr Saz-

Odavno nam „ stoji” vreme u

~itaonici. Bilo bi dobro, a ne}e

biti ni skupo, da se malo „ pogu-

ra” s jednom alkalnom baterijom od

1.5 V.

•

Po{tovani dekanu;

[ta se de{ava sa studentima

koji su upisali II godinu sa prene-

tom histologijom; ukoliko padnu

taj predmet III puta? Da li po-

stoji jo{ neka mogu}nost, osim da

se obnovi godina obzirom da se je

~i{}ewe godine uslov da se daju

predmeti iz druge godine...

Unapred zahvalna

•

Odavno ne mogu da se zatvaraju

vrata ( iznutra) u mu{kom WC-

u! Pretpostavqam da je sli~no i

u `enskom delu. Zna da bude nezgo-

dno. A ne treba mnogo da bi se to

boqe re{ilo, nego {to je bilo!

Dakle, reza je odli~no re{ewe!

•

Zabranite ulaz u ~itaonicu

studentima drugih fakulteta,

naro~ito pravnicima! Svaki

peti dan na|em mesto, a uvek sve

vrvi od wih. Zar treba student

medicine da ostane u ~itaoni

med.fakulteta bez mesta, da bi

qudi sa prava sedeli, tj. zauzimali

mesto ~itaju}i novine i gledaju}i

okolo tra`e}i neku devoj~icu!

Stvarno nema smisla!!!

PREDAVAWA
PROF. DR VEQKA
VLAISAVQEVI]A

U ~etvrtak, 17.04.2008. godine sa
po~etkom u 11.00 ~asova u amfi-
teatru'' Prof. dr Milosav
Kosti}'', Medicinskog fakulteta,

rof. dr Veqko Vlaisavqevi}
odr`ao je predavawa na teme: 

- SINDROM
POLICISTI^NIH
JAJNIKA ( )  

- NEPLODNOST MU[KARCA
INDUKCIJA OVULACIJE

- ASISTIRANE TEHNIKE
REPRODUKCIJE ( )
Predavawa su odr`ana u okviru 

doktorskih akademskih studija i integrisanih akademskih studija za doktora medicine.
Prof. dr Veqko Vlaisavqevi} je viziting profesor Medicinskog fakulteta Univerziteta u Kragu-

jevcu, dopisni ~lan Srpske akademije nauka i umetnosti (SANU) i redovni profesor Medicinskog fakul-
teta Univerziteta u Qubqani. Studenti osnovnih i doktorskih studija imali su priliku da po drugi
put slu{aju predavawa ovog vrsnog stru~waka i predava~a, koji je i ovom prilikom prisutnima, na jednostavan
i razumqiv na~in, predstavio najnovija dostignu}a iz oblasti ginekologije.
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KUP REKTORA I
PRIJEM SPORTISTA
KOD DEKANA

U Jagodini je u nedequ, 13.
aprila 2008. godine, odr`ano
sportsko takmi~ewe studenata
Univerziteta u Kragujevcu, Kup

ektora. Na ovogodi{woj smotri
studenata u~estvovalio je svih
11 fakulteta Univerziteta u
Kragujevcu. Medicinski fakultet
u Kragujevcu takmi~io se u 13
disciplina. Zlatne medaqe osvo-
jili su: stonoteniseri, ko{a-
rka{ice, rukometa{i i fudba-

leri, srebrne medaqe poneli su:
stonoteniserke, streqa{ice i
{ahistkiwe, dok su bronzana
odli~ja poneli: odbojka{i i
odbojka{ice, ko{arka{i i
rukometa{ice. Predstavnici u
streqa{tvu zauzeli su ~etvrto
mesto, dok su {ahisti ostali bez
plasmana. Ovakvim postignutim
uspehom, na{i sportisti pokaza-
li su veliku spremnost i za pred-
stoje}u 32. Medicinijadu.

Ovogodi{wi Kup rektora
zavr{en je u velikoj neizvesno-
sti, zbog veoma dobrih rezultata
sportista sportskih dru{tava
„Medicinar”
i USEF. U
generalnom
p l a s m a n u
s p o r t i s t i
Medicinskog
f a k u l t e t a
Univerziteta
u Kragujevcu
zaslu`eno su
zauzeli drugo
mesto.

S v e ~ a n i
prijem, koji
je dekan Me-

dicinskog fakulteta priredio u
~ast studenata koji su postigli
izuzetne rezultate na Kupu rekto-
ra, odr`an je 17. aprila 2008. go-
dine u 14 ~asova u bifeu Medi-
cinskog fakulteta. Ovom pri-
likom studenti sportisti
predali su osvojena ekipna
odli~ja Medicinskom fakultetu.
Tako|e, dodeqeno je i priznawe za
vi{egodi{wi razvoj sporta stu-
dentkiwi doktorskih studija
Medicinskog fakulteta, dr Jeleni
Sretkovi}, ~lanici `enske
ko{arka{ke ekipe sportskog
dru{tva “Medicinar”. 

r
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PETI ME\UNARODNI
SAJAM OBRAZOVAWA
BEOGRAD, HOTEL KONTINENTAL

OD 13. DO 15. MARTA 2008. GODINE

PROMOCIJA
MEDICINSKOG
FAKULTETA 

U ~etvrtak, 17. aprila 2008.
godine u Medicinskoj {koli sa
domom u~enika „Sestre Ninko-
vi}” u Kragujevcu, PR tim Medi-
cinskog fakulteta odr`ao je
prezentaciju sa ciqem da se matu-
ranti ove {kole i budu}i stu-
denti Medicinskog fakulteta u
Kragujevcu informi{u o uslovi-
ma upisa i programima studi-
rawa. Budu}im kolegama pre-
do~ene su mnoge povoqnosti
studirawa na Medicinskom
fakultetu u Kragujevcu, a ostva-
reni kontakt u velikoj meri je po-
mogao u uspe{nom re{avawu ne-
doumica. Prisutni maturanti
pokazali su zavidan nivo in-
teresovawa o svom budu}em pozivu
i sti~e se utisak da su nakon pode-
qenog promotivnog materijala,
promociju napustili zadovoqni i
ohrabreni onim {to su ~uli.

POSETA VAQEVU

U okviru promotivnih akti-
vnosti Medicinskog fakulteta u
Kragujevcu PR tim je posetio 5.
Sajam privrede, koji je odr`an u
Vaqevu od 28. do 30. aprila 2008.
godine. Na{ fakultet se na poziv
Zdravstvenog centra Vaqevo pred-
stavio na {tandu „Industrija
zdravqa“. Ciq projekta „Indu-
strija zdravqa“ je da ujedini pred-
stavnike zdravstvenih ustanova,
organizacija, farmaceutske indu-
strije i obrazovne institucije.
Ujediwena, mo}na „Industrija
zdravqa“ stvori}e uslov za zdra-
viji i kvalit tniji `ivot
gra|ana i ekonomski napredak
svih koji prednost daju zdravqu.
Medicinski fakultet je pred-
stavio svoja ~etiri akredito-
vana studijska programa i uslove
studirawa sredwo{kolcima koji
su posetili sajam.

Medicinski fakultet Uni-
verziteta u Kragujevcu predstavio
se maturantima sredwih {kola na
petom Me|unarodnom sajmu obra-
zovawa, odr`anom u Beogradu, u
hotelu Kontinental, od 13. do 15.
marta 2008. godine. Me|u ~etrde-
set dr`avnih i privatnih vi-
soko{kolskih ustanova iz Sr-
bije, Evrope i SAD, na{ fakultet
bio je jedini predstavnik kragu-
jeva~kog Univerziteta i jedini
medicinski fakultet koji se
samostalno predstavio.

Na ovogodi{wem Sajmu obra-
zovawa, ~iji je slogan bio
ODLU^I [TA @ELI[ DA
STUDIRA[, Medicinski fa-
kultet Univerziteta u Kragujevcu
promovisao je sva ~etiri studij-
ska programa:
1. integrisane akademske studije
za doktora medicine
2. osnovne strukovne studije
3. integrisane akademske studije
– magistar farmacije
4. doktorske akademske studije

Nastup na{eg fakulteta na
Sajmu obrazovawa izazvao je ve-
liku pa`wu i posetilaca i medij-
skih ku}a. Pored informacija
koje su davali ~lanovi PR tima

fakulteta, budu}i bruco{i do-
bijali su i nove bro{ure sa
planom i programom studirawa i
diskom sa zadacima sa prethodnih
prijemnih ispita.

Nova bro{ura, koja je iza{la
pred ovogodi{wi prijemni
ispit, sadr`ajnija je od prethod-
nih. Pored uvodne pri~e o isto-
rijatu Medicinskog fakultata
Univerziteta u Kragujevcu, predno-
stima koje grad Kragujevac kao
univerzitetski centar pru`a,
objavqen je i kompletan kuriku-
lum studija, na~in bodovawa na
ispitima za sve godine studija na
sva ~etiri studijska programa.

Daqi plan promocije studij-
skih programa:

1. obilazak sredwih {kola u
Kragujevcu i regionu

2. slawe promotivnog materi-
jala {kolama gde nije mogu}e
do}i li~no

3. u~e{}e na Sajmu zdravstvene
industrije u Vaqevu, koji je
odr`an 29. aprila 2008. godine 

4. Dan otvorenih vrata - svake
subote od 10:00 do 13.00 ~asova
tokom aprila, maja i juna matu-
ranti }e mo}i da do|u i saznaju
sve o upisu i studirawu na Medi-
cinskom fakultetu

[ta je ovo?
Kafana, bioskop, autobus…. Pozori{te jeste, ali tragi~no!

Persona ~ija je ovo ideja bila je neko ko ni osnovnu {kolu nije

mogao da zavr{i, ve} je trebao u specijalnu, uz du`no po{to-

vawe svih koji tamo idu zbog fizi~kih nedostataka!

Po{tovani dekanu,

Obra}am se vama jer ne znam ko je zadu`en za ~itaonicu.

Nije li sramota da redovni studenti ovog fakulteta, ne mogu da

svojih nekoliko sati provedu u~e}i u ~itaonici!

Jeste, ogromna!

Zbog onih koji ovde provode `ivot, jedu, pri~aju, {etaju, kucaju poruke,

sve i vi{e od toga dok im mesto u „ dnevnom boravku ” mesto u ~itaoni-

ci ~uvaju kwige ili sada ova „ ceduqica” ( rezervisano mesto)!

Molim da se ukinu sve prijave, potpisi i da ~itaonica koristi svim

studentima medicine, a i drugima koji su tu do{li da u~e, jer pravi-

lo svake ~itaonice treba da znaju: sedi, gde niko ne sedi a slobodno i

tamo gde su otvorene kwige! 

MESTA SE NE ^UVAJU! SAMO ]E IH OVAKO BITI DOVOQNO!

•

A za{to CRNA KUTIJA?! Mene to asocira na ne{to lo{e, tj. na

negativne kritike upu}ene na ra~un ovog fakulteta. A ja ba{ `elim

da pohvalim i to gospo|e koje rade u Studentskoj slu`bi! Apsolutno

sve su DIVNE, uvek fine i qubazne i svaka im ~ast {to uspevaju da budu

takve i kada smo mi nepodno{qivi u onim gu`vama prilikom upisa go-

dine, overe semestra i td. Ma fenomenalne su, zaista! Toliko od mene,

i mo`da bi moglo da bude crno-bela kutija?!

Verica
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CRNA KUTIJA

Dragi na{ dekanu,

Smatramo da bi se u bifeu tre-

bale prodavati cigarete da stu-

denti ne bi morali napu{tati

isti zbog kupovina istih!

Unapred zahvalni pu{a~i!

•

Dragi dekane i draga Stu-

dentska organizacijo,

Molim vas da, ako je ikako

mogu}e, organizujete periodi~ni

sistematski pregled kod psihija-

tra za sve studente medicine,

kako bi oni studenti koji su „

po~eli da lude” ( a svi imamo

lekarsko uverewe da smo zdravi

upisali fakultet) bili

po{te|eni od profesora-preda-

tora. Jo{ jednom vas molim da

uva`ite moj predlog ili ga bar

uzmete u razmatrawe.

S po{tovawem,

poludela studentkiwa

•

Zamolio bih dekana

ili bilo kog,

ko je za to nadle`an:

da se ZABRANI PU[EWE na

fakultetu (ali stvarno), jer se

ovde qudi gu{e od silnih pu{a~a

i wihovih cigareta, i ne mo`e

normalno da se `ivi i di{e.

Ipak je ovo medicina...mi tre-

ba da budemo drugima uzor... za

zdrav `ivot!!!

Zamolio bih vas ako mo`ete da

skrenete pa`wu asistentu

Zdravkovi}u, iz predmeta MIKO-

RObiologije, na pona{awe za vreme

~asova ve`bi iz tog predmeta.

Znate i sami da na ve`bama iz

predmeta mikrobiologije, odmah na

po~etku radimo test. Po{to

smo podeqeni u dve grupe, jedna gru-

pa radi a druga ~eka ispred u~ion-

ice. Bio sam u prvoj grupi, i po

zavr{etku testa iza{li smo

ispred i ~ekali da kad druga gru-

pa zavr{i u|emo i po~nnemo sa

ve`bama. Kada je druga grupa

zavr{ila moje kolege su u{le u

u~ionicu. Dvoje mojih kolega i ja

smo zakasnili 10-ak sekundi ni to-

liko, jer kada sam u{ao u u~ionicu

kolege koje su u{le nisu jo{ bile na

svojim mestima. Me|utim asi-

stent Zdravkovi} nije nam dozvo-

lio da prisustvujemo obra}aju}i

nam se: „ kolege ve`be su u toku,

iza|ite” i pitao nas je gde smo

bili, rekao sam da smo bili ispred.

U stvari ja sam u{ao u WC i

nisam mogao da ~im ih je on pozvao

istr~im odmah, morao sam da se za-

kop~am (dovedem u red). Jo{ dvoje

kolega bili su ispred amfiteatra

i kad smo videli da je na{a grupa

u{la krenuli smo i mi. A nisam

glup i vidim za toliko da su ovi

u{li samo nekoliko sekundi pre.

Dobili smo minuse na ve`bama

kao da nismo ni dolazili. Tako da

ako ti minusi budu morali da se

nadoknade uz nov~anu nadoknadu,

zamolio bih vas da pare tra`ite

od asistenta Zdravkovi}a jer ja

moram ku}i svaki dinar da opra-

vdam. A bar da nisam stvarno mo-

gao da do|em nego sam i do{ao i

zbog gluposti izba~en.

Unapred hvala!

Napomena: tekstovi iz CRNE KUTIJE {tampani su u originalu.

e
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MEDICINIJADA

Medicinijada, 32. po redu, odr`ana je u Budvi od 3. do 8. maja
2008. godine, u organizaciji Medicinskog fakulteta iz Novog Sada.
Studenti Medicinskog fakulteta u Kragujevcu takmi~ili su se u
deset disciplina (ko{arka, rukomet, odbojka, fudbal, {ah, stoni
tenis, streqa{tvo, tenis, atletika i plivawe), a studentkiwe u
devet (ko{arka, rukomet, odbojka, {ah, stoni tenis, streqa{tvo,
tenis, atletika i plivawe). 

Najboqi rezultat ostvarila je ̀ enska stonoteniserska ekipa osvo-
jiv{i zlatnu medaqu. U krosu je najbr`i bio Stevan Krni}, koji
je, tako|e, osvojio zlato. 

Srebrne medaqe na ovogodi{woj Medicinijadi osvojili su
rukometa{i, rukometa{ice i stonoteniseri. 

Bronzane medaqe u Kragujevac doneli su fudbaleri, mu{ka i
`enska {ahovska ekipa, ko{arka{ice i teniserke. 

U~esnici Medicinijade bili su Medicinski fakulteti iz
Kragujevca, Novog Sada, Beograda, Ni{a, Pri{tine, Bawa Luke,
Fo~e i Skopqa, Stomatolo{ki fakulteti iz Beograda i Pan~eva,
Farmaceutski fakultet iz Beograda, Fakultet veterinarske me-
dicine iz Beograda, Fakultet za specijalnu edukaciju i rehabi-
litaciju iz Beograda i Vi{a {kola iz Zemuna.

U veoma jakoj konkurenciji, koju je sa~iwavalo 15 fakulteta bio-
medicinskih nauka sa svih univerziteta iz zemqe i okru`ewa, na{
fakultet je, u generalnom plasmanu, zauzeo visoko tre}e mesto. 

Ono po ~emu bi se na{ fakultet mogao posebno izdvojiti bili
su navija~i. Svaka utakmica na Medicinijadi propra}ena je vatrenim
navijawem uz bubweve, zastave i druga obele`ja fakulteta. 
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STUDENTSKI

PARLAMENT

Na izbore je iza{lo ukupno 1023 studenta, ili 42,8 %

Lista 1. ..............................osvojila je ukupno 370 glasova, ili 36,56%
Lista 2. .............................. osvojila je ukupno 459 glasova, ili 45,35%
Lista 3. .............................. osvojila je ukupno 170 glasova, ili 16,79%
Neva`e}ih listi}a..................................bilo je ukupno 13, ili 1,28%

Drugi po redu izbori za Studentski parlament Medicinskog fakul-
teta Univerziteta u Kragujevcu odr`ani su u ponedeqak 3. marta 2008.
godine od 10 do 18 sati. Za ovogodi{we izbore za sastav Stu-
dentskog parlamenta bile su prijavqene tri liste:

Lista 1. Nosilac liste: Branko An|elkovi}
Lista 2. Nosilac liste: Nenad Simi}
Lista 3. Nosilac liste: Nikola Kosti}

^lanovi Izborne komisije bili su:  1. Prof. Miodrag Jevti} 2. Branko
An|elkovi} 3. Aleksandar Pavkovi} 4. @eqko Dra{kovi} 5. Niko-
la Radoji~i} 6. Marija Baki} 7. Nikola Kosti}

Prva konstitutivna sednica novog saziva Studentskog parlamen-
ta odr`ana je u petak 7. marta 2008. god. Novi saziv Studentskog par-
lamenta postoji i radi u slede}em sastavu:
PREDSEDNIK PARLAMENTA: Nenad Simi}
ZAMENICI PREDSEDNIKA: Nemawa Ze~evi}, Ana Radivojevi}
STUDENT PRODEKAN : Milan Mirkovi}
^LANOVI UNIVERZITETSKOG PARLAMENTA: 
1. Nenad Simi}   2. @eqko Dra{kovi}  3. Tawa Jonovi} 
^LANOVI NASTAVNO-NAU^NOG VE]A: 1.Uro{ Radivoj~evi}
2. Jelena ^uki} 3. Ana Rankovi}  4. Aleksandar Marjanovi}
^LANOVI SAVETA FAKULTETA:
1. Nemawa Ze~evi} 2. Nikola Radoji~i} 3. Milan Mirkovi} 

RESORI:

1. Resor za kulturu:
Ana Radivojevi}

2. Resor za sport: Vuk Trifunovi}
3. Resor za zabavu: Nemawa Ze~evi}
4. Resor za humanitarni rad:

Tamara Nikoli}
5. Resor za borbu protiv korup-

cije: Milo{ Dugali}
6. Resor za pra}ewe nastave:

Evel Hrustemovi}
7. Resor za promociju medicine:

Tawa Jonovi}
8. Resor za standard studenata:

Uro{ Radivoj~evi}
9. Centar za nau~no-istra`iva~ki

rad (CNIRS): Jelena ^uki}
10. Resor za me|unarodnu fakul-

tetsku saradwu i nastavu:
Dragoslav [ekularac
Novi saziv Studentskog par-

lamenta, od konstituisawa do

za dodelu stipendija za studente
roditeqe, u~e{}e na Kupu rekto-
ra, kao i opse`ne pripreme za
predstoje}i Kongres s udenata  me-
dicine i Medicinijadu. U planu
je otvrawe kluba biv{ih stude-
nata fakulteta, organizacija sa-
stanaka medicinskih fakulteta,
i u~e{}e u organizaciji
Me|unarodnog kongresa u Kragu-
jevcu, u avgustu mesecu. Student-
ski parlament pokrenuo je akci-
ju osigurawa studenata, a ovaj saziv
parlamenta dao je dva kandidata za
studenta prorektora, a na Uni-
verzitetu na{im studentima u
okviru Univerzitetskog parla-
menta dodeqen je resor za
me|unarodnu saradwu. 

Resor za sport je za studentska
takmi~ewa, Kup rektora i Medi-
cinijadu obezbedio dresove za
sve sportske ekipe, a resor za
zabavu organizovao je u bifeu
fakulteta turnir u SONY-ju,
`urku u no}nom klubu Kasino i
filmski maraton. 

Studentski parlament Medi-
cinskog fakulteta Univerzite-
ta u Kragujevcu, radi boqe in-
formisanosti studenata,otvo-
rio je i internet sajt
www.studparlament.tk , a studenti
mogu kontaktirati sa parla-
mentom i putem email-a
studparlamentkg@gmail.com .

danas, sproveo je nekoliko akci-
ja od kojih su najzna~ajnije: orga-
nizovawe Mini kongresa, akcija
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MINI KONGRES

Studenti Medicinskog fakulteta u Kragujevcu, koji su u~estvovali
u izradi nau~nih radova, predstavi}e ih ove godine na Kongresu stu-
denata medicinskih nauka u Lepenskom Viru.

Ove godine kandidati su svoje radove predstavqali pred komisi-
jom na Mini kogresu na Medicinskom fakultetu u Kragujevcu.
Va`nost izlagawa radova pred komisijama sastavqenih od profeso-
ra sa predklini~kih i klini~kih predmeta je velika. Naime, studenti
su u jedinstvenoj prilici da dobiju komentare o radu, eventualne za-
merke, savete o ispravqawu gre{aka i uklawawu nedostataka, kako bi
wihovi radovi bili {to boqe oceweni na Kongresu studenata med-
icinskih nauka. Na kraju, komisija ocewuje radove, na osnovu ~ega
se odre|uje wihovo finansirawe ili sufinansirawe za predsto-
je}i kongres.

Prijateqska ko{arka{ka
utakmica

Posledwe subote u februaru u goste Medcinskom fakultetu do{i su
studenti Visoke {kole za sport iz Beograda. Susret studenata ova dva
fakulteta po~eo je ko{arka{kom utakmicom u Osnovnoj {koli
“Stanislav Srem~evi}”. Na terenu snage su bile prili~no izjedna~ene.
Bilo je vo|stva i gostiju i doma}ina, ali je na kraju pobedu odnela ve}a
uigranost na{ih ko{arka{a, rezultatom 54:53 je zavr{ena utakmica.
Dru`ewe se nastavilo i nakon utakmice, a gosti su za uspomenu dobili
po majicu sa logom Medicinskog fakulteta u Kragujevcu.

8 / MAJ / PROZOR

STIPENDIJE ZA
STUDENTE RODITEQE

Krajem aprila zavr{ena je ak-
cija za dodelu stipendija za stu-
dente roditeqe. Na konkurs za do-
delu ove stipendije bilo je pri-
javqeno oko 40 studenata. Glavni
uslov bio je da student ima dete
koje nije starije od 7 godina, a od
potrebne dokumentacije trebalo
je dostaviti izvod iz mati~ne
kwige ro|enih za dete i broj ̀ iro-
ra~una banke. Odlukom Uprave
fakulteta dodeqene su stipendi-
je za 31 studenta roditeqa, visi-
na stipendije je 8.000,00 dinara.
Stipendije }e i u budu}e biti do-
deqivane za novogodi{we i
bo`i}ne, kao i uskr{we
praznike. 

POSETA
KOSOVSKOJ
MITROVICI

Povodom jednostranog
progla{ewa nezavisnosti Koso-
va i Metohije 17. februra 2008.
god. studenti Univerziteta u
Pri{tini, sa privremenim
sedi{tem u Kosovskoj Mitrovi-
ci, 22. februara, organizovali su
mirne proteste, na koje su pozvali
i kolege sa drugih univerziteta u
Srbiji. Odlazak u Kosovsku
Mitrovicu, organizovali su Stu-
dentski parlamenti Medicin-
skog fakulteta i PMF-a, a no-
sioci organizacije bilu su
tada{wi student prodekan i
predsednik studentskog parla-
menta Medicinskog fakulteta
Univerziteta u Kragujevcu.

Uprkos brojnim problemima
koje su imali, na{i studenti,
predvo|eni dekanom Medicin-
skog fakulteta Univerziteta u
Kragujevcu, jedini su uspeli da
stignu u Kosovsku Mitrovicu i
tako pru`e podr{ku svojim
kolegama sa pri{tinskog Uni-
verziteta. 

KONGRES
STUDENATA
BIOMEDI-
CINSKIH NAUKA

U Lepenskom Viru je od 25.
aprila do 2. maja 2008. godine
odr`an 49. Kongres studenata
biomedicinskih nauka sa inter-
nacionalnim u~e{}em. Me|u
mnogobrojnim u~esnicima iz
zemqe i inostranstva, koji su
predstavili vi{e stotina rado-
va, bilo je i studenata sa na{eg
fakulteta.

Studenti Medicinskog fakul-
teta Univerziteta u Kragujevcu
predstavili su se sa vi{e od 50
radova iz 18 oblasti. Svi radovi
uspe{no su prezentovani studen-
tima i komisijama sastavqenih od
nastavnika sa svih fakulteta

u~esnika na kongresu, od kojih su dva rada studenata na{eg fakulte-
ta ocewena kao najboqa. \or|e Mili}evi} je dobitnik diplome za
rad  pod nazivom „Javne ~esme - veliki problem higijenski neispravne
vode za pi}e“, a Jelena ^uki} je dobitnica nagrade za rad „ Efekat hlo-
rambucila i deksametazona na produkciju IL-4, IL-10, IFN-GAMA I TNF-
ALFA u kulturi limfocita periferne krvi obolelih od hroni~ne lim-
focitne leukemije“.
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VAKCINACIJA

STUDENATA MEDICIN-

SKOG FAKULTETA

U KRAGUJEVCU

PROTIV HEPATITISA B

Na preporuku Centra za kontro-
lu i prevenciju bolesti IZJZ
Kragjevac pokrenuta je inicija-
tiva za vakcinaciju studenata
Medicinskog fakulteta u Kragu-
jevcu protiv hepatitisa B. Prema
va`e}em zakonu o za{titi
stanovni{tva od zaraznih
bolesti i pravilniku o imu-
nizaciji i na~inu za{tite
lekovima, ova vakcina spada u
grupu obaveznih imunizacija lica
eksponiranih odre|enim zara-
znim bolestima.

Na osnovu pravilnika, imu-
nizacija protiv hepatitisa B
sprovodi se, izme|u ostalog, i kod
studenata zdravstveno-obrazovne
struke koji dolaze u neposredni
kontakt sa infektivnim mate-
rijalom.

Institut za javno zdravqe
Kragujevac raspola`e Engerix B

vakcinom pro-
izvo|a~a Glacho
Smith Kline. Va-
kcina je dobijena
rekombinantnom
tehnologijom, a in-
cidenca ne`eqe-
nih reakcija je
mawa od 0,0005%.
Retki ne`eqeni
efekti su: mu~nina,
osip, glavoboqa,
groznica, reakcija
na mestu uboda,
parestezija, dijare-
ja, dremqivost, vr-
toglavica, zamor.
Op{te kontra in-
dikacije su: akutne
bolesti, febrilna
stawa, anafilak-
sija na kompo-
nentne vakcine,
te`e ne`eqene
reakcije na pret-
hodnu dozu vakcine. 




